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Algemeen 
Deze zoonvader combinatie bestaat uit BartJan en Bernard van de Bosch. Zoon BartJan 

die werkt Diervoeders Zoetermeer en vader Bernard geniet van zijn welverdiende 

pensioen. Bernard die is zijn verleden schaatstrainer is geweest weet wat er gedaan 

moet worden om een topconditie te verkrijgen. Het principe van hoe hij vroeger zijn 

schaatsers trainden, vertaald hij nu naar zijn duiven. BartJan is gespecialiseerd in voer. 

Dit maakt ze complementeer aan elkaar en worden de duiven gehouden en begeleid als 

topsporters.  

De vrijdagavond, de avond voor de aankomst van de duiven, werd er nog stevig 

gediscussieerd over hoe laat de duiven van Cahors konden komen. Met zijn allen 

kwamen ze tot de conclusie dat het zou kunnen rond een uur of acht. Bernard is altijd al 

vroeg op en had zijn wekker gezet om kwart voor vijf. Het is dan nog donker en er wordt 

gezorgd dat alles klaarstaat voor de ontvangst van de duiven. Dit betekent; klok 

aangesloten en lichten aan gedaan in het hok. De zoon BartJan, die in Zoetermeer 

woont, is inmiddels gearriveerd en de koffie wordt gezet. Tijdens de koffie wordt er over 

allerlei zaken gesproken en uiteraard ook over de duiven. De gezonde wedstrijdspanning 

was bij de heren aanwezig.  Tijdens het koffiedrinken ziet BartJan in het ochtendgloren 

een schim. Ik meen echt dat ik een duif zag. Rustig wordt de koffie opgedronken en er 

wordt besloten om naar de hokken te gaan. Eenmaal buiten gearriveerd zit er een duif 

op het schuurdak. Roepen, roepen en nog eens roepen. De duif maakt weinig aanstalten 

om naar binnen te gaan. Uiteindelijk verkoos de duif het dak voor de spoetnik om 

vervolgens op de antenne te sprinten. De klok deed zijn werk en vermelde; 

NL131176683, 05.38.52 en een gemiddelde snelheid van 1846.397. De adrenaline gierde 

bij de heren door de aderen. Dit kan toch niet!, maar het was echt waar. Bernard ging 

snel, althans dat probeerde hij, de duif melden. De meldpost was nog niet paraat en nam 

de telefoon niet op. Snel werd er nog een keer gebeld en blijkbaar werd de meldpost uit 

wakker van de telefoon. Bernard vertelde dat hij een duif had gedraaid van Cahors. Dit 

kan niet man, je neemt me in de maling, was het antwoord van de meldpost. Echt niet 

was de reactie van Bernard. Als snel bleek de duif “Ariena” de 1e Nationaal te spelen op 

Cahors van Sector 2 tegen 3653 duiven. Na deze bekendheid ging het circus los en werd 

het een drukke maar zeer leuke dag van BartJan en Bernard van de Bosch. 

Indien naam van de duif en naar wie deze vernoemd is en waarom? 
Voordat de 683 ingekorfd werd op Cahors had ze nog geen naam. Na deze prachtige 

overwinning is ze omgedoopt tot “Ariena” Ariena is de vrouw van Bernard. Nadat al 

duiven de namen hadden gekregen van de kleinkinderen was Bernard van mening dat 

zijn vrouw nu echt aan de beurt is om een duif naar haar te vernoemen.  

Welke andere prijzen heeft de winnaar al gevlogen? 
Ariena is een laat jong van 2013. In 2014 is deze duivin rustig ingespeeld. Wat de heren 

opgevallen was, is dat ze altijd super fit thuis kwam. 2015 moest het eerste jaar worden 



dat Ariena haar geluk ging beproeven op het lange werk. 2 Vluchten op de ZLU 

(ochtendlossing) en een middaglossing op Bordeaux dit jaar waren haar deel. Ook hier 

was ze weer fit van thuisgekomen. Helaas geen kopprijzen. Dit veranderde het afgelopen 

weekend met het winnen van 1e prijs Nationionaal Cahors Sector 2 
 
Op welk spelsoort is de winnaar ingekorfd? 
Bij BartJan en Bernard worden alle duiven op het nest gespeeld. Zo ook Ariena. Een 

week voor de inkorving zat ze op eitjes van 10 dagen. BartJan had elders in het hok nog 

jongen liggen van 1 a 2 dagen en besloot 1 jong ervan onder Ariena te leggen. Vanaf het 

begin was ze zeer gek op dit jong en accepteerde en voerde het ook gelijk. Dit moet dan 

ook haar motivatie geweest zijn om zo snel mogelijk van Cahors naar Gelderswoude de 
te vliegen met het bekende resultaat.  
 
Om welke reden is er voor deze spelsoort gekozen? 
Toen Bernard met pensioen ging kwam hij er al snel achter dat, indien je het heel goed 

wil doen, je bijna de hele dag bezig kan zijn met de duiven. Dit moet anders kunnen 

bedachten de heren. Hier moet iets op verzonnen worden. Bernard had namelijk geen 

zin om de hele dag met de duiven bezig te zijn. Er werd toen besloten om alles bij elkaar 

te doen. Jong, doffers en de duivinnen. Makkelijk in de verzorging en makkelijk met het 

trainen. De jongen houden de oude aan het vliegen en dat bevalt uitstekend. Naar de 

vluchten toe worden de duiven op een standje gebracht en er wordt continu gekeken 

hoe de duiven zich gedragen en of ze nog extra gemotiveerd dienen te worden.  

Welke voorbereidende vluchten heeft de winnaar gevlogen. Waarom dit 
programma? 
Het duivenseizoen begint voor de heren Van den Bosch op de Vitesse vluchten. Wekelijks 

worden de duiven ingekorfd totdat ze ongeveer een 1000 a 1200 km gevlogen hebben. 

De laatste 10 dagen voor de inkorving van een uitgekozen vlucht worden de duiven zeker 

4 a 5 keer zelf weggebracht. Niet in de groep maar 1 voor 1 worden de duiven losgelaten 

en de tijden worden geregistreerd door de mannen. BartJan en Bernard vinden het 
belangrijk dat bij het lappen van de duiven hoe de duiven zich gedragen na het loslaten. 

Hij ziet graag dat de duiven niet draaien maar als een streep naar huis vertrekken. Als 

voormalig schaatstrainer weet Bernard als geen ander hoe belangrijk motivatie, conditie 

en gezondheid is om iets te kunnen presteren. In de winter word door BartJan 3 ploegen 

samengesteld. Ieder team bestaat uit 2 toppers, een paar ervaren gemaakt en een paar 

nieuwelingen die het op vooraf geplande vluchten het moeten gaan doen.  

 

Heeft u nog een laatste advies voor ons om ook zo’n prachtig resultaat te 
kunnen behalen? 
Om ook dit soort resultaten te kunnen behalen is nuchter verstand en geduld heel erg 

belangrijk. Ga bij een goed spelende regionale liefhebber eens praten wat zijn visie is op 

de Marathonvluchten. Als deze visie overeenkomst met die van jou, koop dan bij hem 

duiven en ga hieruit kweken. Heb geduld met deze duiven en over 2 jaar moeten ze zich 

gaan bewijzen. Het Teurlings voer, wat het gedeelte is van BartJan, is erg belangrijk. 



Bezuinig hier niet op. Geduld is een schone zaak en dat moet je zeker hebben. Met de 

duiven maar ook op het wachten van de duiven wordt je geduld op de proef gesteld. Het 

devies van BartJan en Bernard is dan ook ‘ga terug naar de natuur en laat deze haar 
werk doen’. De natuur vind je niet in een medicijnpot. Blijf hier dan ook zoveel mogelijk 

vanaf!  

Waar, welke club en locatie, heeft u ingekorfd en afgeslagen? 
Helpt u mee bij de te verrichten werkzaamheden in het NIC? 
Deze Combinatie is lid van PV de Witpen te Zoetermeer. Dit jaar bestaat deze vereniging 

80 jaar en bestaat nog uit 12 spelende liefhebbers. Op de avond van het klokafslaan was 

het erg gezellig en heeft Bernard, op een stoel bovenop tafel, zijn verhaal gedaan van die 

dag. De voorzitter van deze vereniging vindt deze overwinning uitstekend passen bij het 

80 jarige verjaardag van de vereniging. De duiven voor de Nationale vluchten dienen 

ingekorfd te worden bij het NIC Bergschenhoek. Hier wordt verder geen functie bekleed 

door de heren. 

Speelt u ook mee in een Fondclub en wat vind u van de Fondclubs? 
BartJan en Bernard zijn lid van de Fondclub De Glazenstad. Een hele gezellige Fondclub 

waar moeite nog wordt gespaard om hun leden het naar hun zin te maken. Fondclub 

Rotterdam is ook een hele gezellige club maar hier zijn de heren nog geen lid van. 

Wellicht in de toekomst.  

 
Hoe staat de sport in uw gezin? Hoe helpen uw familieleden bij het 
beoefenen van de duivensport. Hoe kijken kinderen naar de sport? Zijn 
zij actief? Zo nee, waarom niet? 
De vrouwen van het gezin doen niet mee in de duivensport, maar steunen hun mannen 

wel met hun hobby. Ze zijn super trots op de mannen met het behalen van dit 

schitterende resultaat. Wel is kleindochter Amée die zeer nieuwsgierig is naar de duifjes. 

Komt ook regelmatig in het hok om naar de duiven te kijken. Wellicht een 

duivenmelkster in de dop?!  

Hoe promoot u zelf de duivensport?. 
Promotie voor de duivensport wordt als erg belangrijk gezien. BartJan is dan ook heel 

actief op Facebook, waar zij een eigen pagina hebben en via hun eigen website 

vandenboschduiven.jimdo.nl. Daar wordt elke week een mooi verslag geplaatst, in Jip en 

Janneke taal, van de belevenissen en prestaties. Er is bewust gekozen voor Jip en 

Janneke taal vertelde Bernard. Het moet leuk en begrijpelijk zijn voor iedereen. Dus ook 

voor de mensen die helemaal niets hebben met de duivensport.  

Heb u weleens mensen uitgenodigd om bij u te komen kijken? 
Zeer regelmatig komen er mensen kijken bij de aankomsten van de duiven. Veel 

clubleden en familie. De trouwste supporters zijn toch wel Ariena, de vrouw van Bernard, 

en Deborah de vrouw van BartJan. En uiteraard de kleindochter Amée. 

 
Wat heeft u van de NPO nodig om u daarbij te kunnen helpen? 
Het zou wellicht goed zijn om promotiefilmpjes te maken over hoe je in klein verband 



kan gaan spelen. Het gaat om de beleving in onze mooie sport, hoe je met dieren om 

kunt gaan en wat je met de dieren kan presteren. Gebruik hier niet de professionele 

spelers voor maar juist de kleine hokken.   

 

Ik sprak Bernard die de duivensport benaderd als topsporters. En laten we eerlijk zijn, dat 

zijn ze natuurlijk ook. Bernard is als geen ander in staat zijn ervaring als schaatstrainer te 

vertalen naar zijn duiven. BartJan is een expert op het gebied van dierenvoeders. Beide 

streven ze ernaar om door middel van training, gezondheid, motivatie en inzet eruit te 

halen wat erin zit. Maar: hou het simpel en wordt geen slaaf van je duiven!!. Dat dit 

gelukt is blijkt wel uit hun prachtige overwinning en ik hoop dat er nog vele zullen 

volgen. Geniet ervan en nog heel veel succes bij de komende vluchten. 

 

Vincent Hoogewerf 


